
Zprávy z neziskových organizací, kterým pomáhá OKD a její nadace při péči o nemocné lidi, seniory, děti i životní prostředí

Srdcař roku – nová kategorie
pro ocenění do „vlastních řad“
Kandidátů bylo nominováno pět, po jednom z každé šachty našeho revíru plus zaměstnanec z některé dárcovské fi rmy NOKD

OSTRAVA – Pro řadového pracovní-
ka společnosti OKD i dárcovské fi rmy 
těžařské nadace bude místo na letoš-
ním vyhlašování Cen Nadace OKD, 
slavné chvíle si totiž užije též Srdcař ro-
ku! Jak název nejnovější kategorie na-
povídá, stane se osobností minigranto-
vého programu Srdcovka namířeného 
do „vlastních řad“.

„Rozhodli jsme se ocenit nejlep-
ší srdcovkový projekt a člověka, jenž 

za ním stál. Tak jako to děláváme 
u všech čtyř našich grantových pro-
gramů i osobností či mediálních po-
činů,“ řekl nadační ředi-
tel Jiří Suchánek s tím, 
že v prvním ročníku bylo 
podpořeno čtyřicet „Srd-
cařů“, a to částkami od sedmi do pa-
desáti tisíc.

„Srdcovka znamená podporu za-
městnanců, kteří ve svém volném ča-

se dělají něco pro druhé a většinou ta-
ké bez nároku na odměnu. Jen pro dob-
rý pocit. A proto Srdcaři roku ten pocit 

ještě znásobíme,“ upřesnil nadační 
mluvčí Vladislav Sobol. Nominován 
byl zástupce každé šachty plus člověk 
z dárcovské fi rmy Nadace OKD.

Ta letos vyhlašuje Ceny pro „nej“ 
neziskové projekty už počtvrté. V kaž-
dém programu (Pro zdraví, Pro ra-

dost, Pro budoucnost 
a Pro Evropu) mohou li-
dé na webu www.nada-
ceokd.cz hlasovat pro 

svého favorita vždy ze tří navržených. 
Oceněna bude potřetí též Osobnost 
roku, oznámen Mediální čin i Pozitiv-
ní zpráva roku.

„Poslední a nejnovější katego-
rie – Srdcař roku – je určena pro li-
di z těžební společnosti nebo dárcov-
ských firem nadace, kteří se podílejí 
na různých volnočasových aktivitách 
a kulturním či sportovním vyžití pro 
zdravé i hendikepované,“ vzkázali 
z NOKD. Pojďme si teď proto před-
stavit pětici těch, kteří si zasloužili 
nominaci.

Stránku připravil Radek Lukša
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Ty „nej“ projekty byly pro skauty, judisty, 
vodáky, hráče fl orbalu a krasobruslaře.

Víkendové soustředění nadchlo i rodiče
Martin Dehner z Dolu Paskov
zařídil minigrant pro Sportovní klub judo Frý-
dek-Místek, kde se jako pomocný trenér vě-
nuje zejména nejmladším členům. Judisté 
tak strávili víkend na soustředění v Raško-
vicích (více v Horníku č. 38). „Všechno nám 
přálo – od Nadace OKD až po počasí. Děc-
ka byla nadšená a jejich rodiče přesvědčeni, 
aby je v tom podporovali,“ zhodnotil.

Nominace na Srdcaře roku prý Deh-
nera „dostala“; bere to jako uznání své 
práce pro judisty. „Jsem rád, že se náš 
projekt tolik líbil. Už skutečnost, že jsme 
získali Srdcovku, vypovídá o tom, že ne-
děláme žádné zbytečné věci,“ nechal se 
slyšet třiatřicetiletý pracovník obsluhy 
a údržby těžních strojů, jenž na staříčské 
šachtě dělá pátým rokem. 

Nové táborové týpí pro „toulavej“ oddíl
Jan Michalčík z Dolu ČSM
patřil před dvaceti lety k lidem, kteří obno-
vovali havířovký Junák, byl u zrodu tří od-
dílů a v současné době vede 10. skautský 
oddíl Toulavej z Horní Suché, středisko 
Karviná. A tomu přestala sloužit pro tá-
borníky jejich založení velmi důležitá věc 
– indiánské týpí. „Což byl důvod k vypra-
cování žádosti o minigrant,“ vysvětloval 
skautský vůdce přezdívaný Drobek.

Srdcovka v tomto případě znamena-
la, že se na světě objevilo pravděpodob-
ně první indiánské týpí ozdobené logem 
těžařské nadace. Stálo na přelomu čer-

vence a srpna na letním táboře „Poklad 
pirátského krále“. „Jsme větší oddíl čítají-
cí až sedmdesát lidí, kteří se scházejí, spo-
lečně se baví, jezdí na výlety a tábory,“ lí-
čil osmačtyřicetiletý Michalčík z Havířova.

Na šachtě je déle než u Junáka Karvi-
ná, vyučil se automechanikem pro rekul-
tivační provozy OKD, ale po absolvování 
hornické průmyslovky (obor hlubinné do-
bývání) fárá jako technik. Dělal štajgra 
v přípravách, vedoucího rubání, centrál-
ních pásů či strojního úseku. Aktuálně je 
v provozu důlní dopravy na ČSM-Severu 
revírníkem v údržbě vtažné jámy.

Martin Dehner jako pomocný trenér juda.

Jan Šumbera je fl orbalovým brankářem.

Jan Michalčík zcela vlevo s oddílem u táborového týpí.

Milan Kučera s Veronikou Kusou z Nadace OKD.

Vodáci z Posejdonu 
tábořili a měřili řeky
Roman Štolfa z Dolu Karviná
zvaný Pudink byl vodáckým nadšencem dlou-
hou dobu před tím, než nastoupil na Důl Karvi-
ná. „Jsem vedoucí instruktor oddílu Posejdon 
z Dolní Lutyně, skoro dvacet let připravuji vo-
dácký program, spravuji naše webové stránky, 
vytvářím fotografi cké koláže z akcí, jsem i in-
struktor vodní turistiky s akreditací minister-
stva školství, mládeže a tělovýchovy...“ popi-
soval osmatřicetiletý pomocník lokomotiváře 
ze strojního úseku závodu ČSA.

Srdcovka? „Nebylo co řešit. Věděl jsem 
přesně, co Posejdon potřebuje – podpo-
ru při pořádání příměstských vodáckých 
táborů. Nadace OKD nám vyhověla, letos 
jsme o prázdninách měli čtyři turnusy nejen 

v Dolní Lutyni-Věřňovicích, ale také na Vlta-
vě,“ upřesnil s tím, že pořídili také nové hel-
my, vesty a záchranná lana neboli „házecí 
pytlíky“. Každého tábora pro vodáky z Or-
lové, Českého Těšín a polských Czyźowic se 
účastnila dvacítka dětí. To nejmladší mělo 
teprve tři roky, ale celou dobu bylo pod do-
hledem rodičů.

Z letošních příměstských vodáckých 
táborů Posejdonu bude i zajímavý vý-
stup pro veřejnost. Totiž takzvaná Vodác-
ká kilometráž – publikace s informace-
mi o moravskoslezských řekách. „Sjížděli 
jsme je a mapovali. Když bylo málo vody, 
šlo se pěšky,“ vysvětloval Štolfa, správ-
ce facebookové skupiny „Vodáci Odry 
a Olše“. To, že byl vybrán jako kandidát 
na Srdcaře roku 2012, zhodnotil jedním 
slovem: Nadšení!

Florbalové kluby se těší zájmu o členství
Jan Šumbera z RPG Real Estate
byl na ocenění navržen coby zaměstna-
nec dárcovské fi rmy Nadace OKD. Díky 
jeho projektu měla více než tisícovka lidí 
– a nejen dětí a mládeže – v Bohumíně, 
Havířově a Ostravě šanci osobně se se-
známit s fl orbalem (více v Horníku č. 33). 
Florbal Open Air Tour 2012 přilákal také 
nové členy do spolupořádajících oddílů 
v jednotlivých městech.

„A já díky tomu s fl orbalem zase ak-
tivně začal, donedávna jsem se jen po-
tkával s klukama a na zápasy se jezdil dí-
vat. Spoluhráči z 1. SC Bohumín 98 mě 
ale nakonec přemluvili, abych nastou-
pil za veterány. Jsem zpět v brance,“ řekl 
osmatřicetiletý specialista péče o ná-
jemníky RPG RE. Možnost, že by se mohl 
právě on stát Srdcařem roku 2012, bere 
jako „třešničku na dortu“.

Ice Show zahájila sezonu krasobruslařů
Milan Kučera z Dolu Darkov,
tráví se svou dcerou Markétou, na-
dějnou krasobruslařkou, vloni jednou 
z nejlepších závodnic českotěšínského 
Slavoje, na zimním stadionu skoro to-
lik času jako na šachtě. Zapojil se též 
do práce krasobruslařského oddílu a vy-
řídil mu Srdcovku na Ice Show, odpoled-
ne pro veřejnost k zahájení sezony (více 
v Horníku 34).

„Myslím, že se to vydařilo, i přes veške-
ré obavy, které jsme měli. Na stadion se 
nám podařilo přilákat na čtyři stovky lidí, 
pochopitelně nejen rodinných příslušní-
ků našich krasobruslařů a krasobrusla-

řek. Nestraníme se pořádání podobných 
akcí, doufáme, že Ice Show spolupráce 
s Nadací OKD nekončí,“ řekl osmačtyři-
cetiletý Kučera, který je na šachtě od vy-
učení. Nejprve fáral do rubání na Barbo-
ře, nyní je v úseku větrání na Darkově.

Minigrant byl podle jeho slov příle-
žitost, kterou vřele přivítali. „Když jsem 
se pak dozvěděl o nominaci na Srd-
caře roku, bral jsem to na jedné stra-
ně s úsměvem a konstatováním, že bu-
dou lepší Srdcaři, kteří toho udělali více. 
Na druhé straně mě to potěšilo a mimoto 
se touto cestou můžeme ještě více zvidi-
telnit,“ tvrdil.

Roman Štolfa patří k vodáckým nadšencům.


